
 

 

Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 14. října 2020 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, prof. Musílek, doc. Trojovský, dr. Musílek, doc. Bogusch, dr. Rado-

cha, dr. Lipovský, doc. Hubálovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. 

Svoboda, Bc. Skoupilová 

Hosté: prof. Krejcar, Ing. Klicnar 

Omluveni: 

 

prof. Kuča 
 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnost (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (dr. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana.    

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Situace ohledně COVID-19 – probíhala hybridní výuka, objevily se připomínky ze strany 

PdF, že výuka nefunguje tak jak by měla, každá fakulta má jiná pravidla. Výsledkem je 

setkání proděkanů pro studium s paní prorektorkou doc. Marešovou. 

• Doc. Marešová sdělila, že se předpokládá realizace průběžné evaluace výuky centrálně za 

celou UHK. V případě, kdy výuka probíhá online, není možné tuto nahradit samostudiem 

na 100 %. 

• Pro výkon práce zaměstnanců jsou na recepcích budov zajištěny roušky. Dr. Springerová 

zajistí dostatečné množství štítů, které mohou sloužit např. vyučujícím. Uloženy budou 

také na recepcích budov. 

• Dr. Springerová informovala o přípravě akreditačního manuálu pro akreditaci práv habili-

tačního a profesorského řízení.  

• V listopadu budou na MŠMT zaslány informace o změnách v čerpání IP 2020, fakulty bu-

dou vyzvány k zaslání zdůvodnění provedených změn ve vazbě na COVID-19. 

• Je obsazeno všech 5 slotů CRP. Ostatní projekty jsou v přípravách dle instrukcí koordiná-

torů s tím, že projektů 18+ by mělo být 13. 

• V rámci hodnocení služeb kolejí proběhne šetření spokojenosti studentů ubytovaných na 

kolejích UHK. 

• Ve věci Pajkrovy flošny – město plánuje ve spolupráci s FaF UK a dalšími fakultami a uni-

verzitami sídlícími v HK vytvořit univerzitní networkingové centrum. 



• Proběhlo jednání se společností Prague Education Center – vzdělávání cizinců z postso-

větského prostoru v Česku. 

• Pan rektor vznesl dotaz na NAU JUDr. Baračníka ohledně online konání vědeckých rad, 

bude ještě jednáno s náměstkem Dolečkem, zda lze provádět např. habilitační řízení. 

• Probíhá hodnocení nových projektových žádostí dílčích projektů TA ČR GAMA, podány 

jsou 3 projektové žádosti. 

• Připravuje se změna jednacího řádu Rady pro komercializaci. 

• V současné době je finalizováno upřesňování metodik a výpočtů jednotlivých parametrů 

PPK v přímé návaznosti na hodnocení Metodikou 17+. 

• MEP – plánováno bylo, že přijedou 3 zástupci komise, v současné chvíli je informace, že 

přijede pouze tajemnice, ostatní budou připojeni online. Situace se mění každým dnem. 

• Na fakulty byl zaslán požadavek na dodání přehledu možných ztrát u VaV projektů pro 

potřeby ČKR, tento byl zpracován. 

• Poklesly mobilit, pohybují se zhruba na ¼ obvyklého stavu. V rámci řešení digitalizace za-

hraniční agendy proběhla analýza možností využití dostupných systémů, závěr je 

preferovat využití systému STAG.  

• Zástupci univerzity a fakult budou zastupovat UHK na tradičním studentském veletrhu a 

konferenci EAIE, koná se ve dnech 14.-16.10.2020. 

• Dr. Stašová poděkovala za spolupráci se zástupci fakult – proděkany pro zahraniční vztahy 

a vedoucími zástupců zahraničních referátů, s nimiž jsou diskutovány principy a cíle stra-

tegie internacionalizace UHK pro období roku 2021. 

• Mnoho navržených CRP projektů pro rok 2021 směřuje do distanční výuky.  

• doc. Marešová prostřednictvím proděkanů pro studium zašle na fakulty návrhy na zapo-

jení studentů do soutěží. 

• Návrh znění nového mzdového předpisu odráží 10% navýšení tarifů. Změnou prošly tarify 

skupiny D, navýšení z důvodů zvýšení minimální mzdy.  Předpokládá se účinnost od 

1. ledna 2021. 

• Kolejné – jsou vydaná dvě směrnice kvestora, která řeší ceny ubytování na kolejích UHK. 

O slevě z ceny kolejného z důvodů COVID-19 se budou jednat. 

• Oddělení informačních technologií funguje trvale v personálním podstavu, od ledna 2021 

se předpokládá navýšení o 1-2 úvazky financované částečně z rozvojového projektu a čás-

tečně z rozpočtu společných pracovišť. 

 

Doc. Kříž 

• MEP – k průběhu příprav bude svolána schůzka. 

• V případě čerpání Home office platí povinnost pracovníků přesměrovat si pevnou tele-

fonní linku na mobilní telefon. Týká se studijního oddělení, oddělení projektů, vedení 

fakulty, referentek kateder. S přesměrováním se lze obrátit na Bc. Marka Vojtu.    

• Elektronické podpisy – je možné je zařídit, každý rok se však musí obnovovat.  Má za to, 

že není třeba, aby jej měli proděkani, tajemnice a řešitelé projektů.  Pokud je více podpisů 

na jednom dokumentu, musí být všechny elektronické, poté musí být archivovány 

v Athéně, ve formátu *pdf., není přípustná kombinace elektronických a ručních podpisů 

na jednom dokumentu.  



• PřF nakoupila respirátory, které již byly distribuovány na katedry, další jsou ještě k dispo-

zici na děkanátu. 

• Existuje Galerie kreativců (https://www.proinovace.cz/cs/kreativci/galerie-kreativcu), 

naše Centrum pokročilých technologií projevilo zájem, pokud by měl zájem někdo další ať 

kontaktuje Mgr. Kotáskovou.  UHK zde neplánuje vystupovat globálně, ale je možno se 

obracet s dotazy i na univerzitní koordinátorku dr. Terezu Otčenáškovou z FIM. 

• Budova S je kvůli opatření COVID-19 otevřena od 7:00-15:00 h, poté lze odejít přes krčky 

nejpozději do 21:00 h. 

• Ocenění studentů a ocenění vědců proběhne 10. 11. 2020 v zasedací místnosti rektorátu. 

PřF navrhuje navrhnout na ocenění studentku RNDr. Lucii Vinklářovou, ocenění vědce 

bude teprve dořešeno vedením fakulty do 16.10.2020. 

 

K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Dne 13. října se konala závěrečná akce pracovní skupiny pro projekty „Postdoc UHK 2018-

2020“, která byla vedena paní prorektorkou dr. Stašovou.  Byly zde prezentovány závě-

rečné zprávy všech projektů a následně se tato pracovní skupina věnovala problematice 

nastavení podmínek a požadavků na kandidáty budoucí soutěže tohoto typu, pokud by 

byla vypsána v následující roce. K tomu sdělil pan prorektor prof. Krejcar, že bude vede-

ním univerzity teprve rozhodnuto dle aktuální potřeby a možností, neboť projektových 

výzev bude více (např. IGRAČEK, EU projekt “Mobility”).  Pan prorektor konstatoval, že 

jednou z možných alternativ v čerpání společných financí DKRVO je i možnost podpory 

publikování v Open Access časopisech. 

• Informoval o právě otevírané druhé výzvě stipendijních programů mobilit Career-FIT PLUS 

(MSCA COFUND) pro zkušené výzkumníky, jehož cílem je posílit mobilitu a praxi výzkum-

ných pracovníků do Irska. Uzávěrka je do konce roku a dotazy lze směřovat na Ing. 

Sedláčka, který s vyřízením stáže pomůže. 

• Technologické centrum AV ČR ve spolupráci s UK v Praze organizují workshop ze série 

školení s názvem: Jak na Horizon? Je určen pro žadatele o granty Evropské rady pro vý-

zkum (ERC) na téma: JAK NAPSAT KOMPETITIVNÍ NÁVRH ERC PROJEKTU? Workshop se 

uskuteční on-line ve dnech 30. listopadu a 1. prosince 2020. Je možno se registrovat zde:  

http://geform.tc.cz/ONLINE_ERCworkshop 

• Fakulta získala financování na dva projekty v právě ukončené 2. standardní výzvě k podá-

vání malých projektů v rámci projektu GAMA 2 UHK. Řešení projektů bude zahájeno již od 

1. 11. 2020. 

• Byly připraveny dva projekty do 5. výzvy projektové TA ČR Éta, ve kterých jsme hlavním 

řešitelem (probíhají finální úpravy, ale musí být dokončeny do čtvrtka 15.10.2020 do 

15:00), a tři projekty, ve kterých vystupujeme jako spoluřešitel. Celkově by tedy mělo ode-

jít 5 projektů TAČR Éta.  K tomu dodal více podrobných informací prof. Krejcar. 

• GAP - Granty a projekty (je modulem na www stránkách OBD). Prof. Krejcar zavedl povin-

nost veškeré projekty před jejich odesláním do soutěže zadat do GAP, což je pro mnohé 

řešitele bráno jako další formální požadavek, který je zdržuje v přípravě projektů a o to 

více, neboť systém je poměrně nestabilní a má výpadky.  Prof. Krejcar sdělil, že je tento 

problém nyní komunikován s firmou DERS a UHK chce zakoupit mnohem vylepšenou verzi 

GAP.  Doc. Trojovský se zeptal, zda vedení UHK neplánuje investovat do nějakého soft-

ware, který by sdružoval veškeré informace na jednom místě a ze kterého by se data pak 

https://www.proinovace.cz/cs/kreativci/galerie-kreativcu
http://geform.tc.cz/ONLINE_ERCworkshop


jednoduše a téměř automaticky dala přemístit do všech dalších aplikací UHK, ale i např. 

do vnějších systémů pro předkládání projektových žádostí. Dodal, že pokud podává žada-

tel o projekt více projektů v jeden čas, pak je velmi nevhodné, aby vše stále musel 

přepisovat do různých aplikací. Prof.  Krejcar odpověděl, že se s tímto ztotožňuje, nejsou 

však vyřešeny personální kapacity.  

• Interní projekty – SV, IGS z IP a Excelence PřF UHK je nutno urychleně finančně dočerpá-

vat, uzávěrka je 30.11.2020. Některé projekty mají ještě stále opravdu velké nevyčerpané 

částky (upozornil konkrétně VK, o které jejich katedrální projekty jde). 

• Jednání MEP na UHK se uskuteční 21.10.2020 až 23.10.2020, naše fakultní část pak 

22.10.2020 (moderátorem bude děkan doc. Kříž, doprovodná videa se již natáčejí, všichni 

účastníci budou urychleně kontaktováni s přípravou na tuto akci, ale bude k tomuto ještě 

konat separátní schůzka v pátek 16.10.2020). 

 

K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí – prof. Musílek 

• Byla připravena analýza DZS za účasti zahraničních studentů UHK, tuto promítl přítom-

ným. Je nutné zaměřit se na propagaci PřF a studijních programů v anglickém jazyce. 

• Místnost S16 byla již upravena, bude sloužit pro přijíždějící studenty, vědce a akademické 

pracovníky, příjezdy je nutno hlásit Mgr. Pavle Holubové, tato bude vést evidenci. Veškeré 

přístupy přijíždějícím nastaví Bc. Marek Vojta. 

• Digitalizace agend – fakulty UHK se dohodly, že pro digitalizaci mobilitních agend bude 

využit systém STAG. 

• V rámci jednání o strategii UHK byl podporován požadavek na digitalizaci možného ma-

xima agend, také cestovní příkazy by měly být výhledově digitalizované. 

• V současné době máme na fakultě 1 studentku v rámci projektu Erasmus a 1 studentka je 

má podepsanou smlouvu od listopadu 2020, 2 samoplátkyně nastoupily ke studiu. 
 

 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – Dr. Musílek 

• Chystá se dvojí kontrola kvality distanční výuky, aktuálně dění sleduje MŠMT a NAÚ, první 

kontrola proběhne v půlce semestru, tzv. rychlé šetření. Pravděpodobně jednou z otázek 

bude, zda učitel odpovídá studentům na emaily do 7 dnů, dr. Musílek doporučuje reago-

vat studentům na emaily dříve. Další možnou otázkou může být – jak často jste se viděli 

s vyučujícím online. Zde je doporučení kontaktu se studenty 1 x za 14 dnů, nebo mini-

málně 1 x za 3 týdny. 

• Metodické materiály k akreditacím (formuláře doplněné o předvyplněné položky a ko-

mentáře) jsou přístupné na univerzitním webu – oddělení strategie (nutné přihlášení do 

intranetu). Je připravena stránka, kde jsou vzorově předvyplněné všechny akreditační for-

muláře, je dobré se jich držet, a to i pro případ průběžných kontrolních zprávy, které 

obsahují jen některé formuláře. Viz https://www.uhk.cz/cs/univerzita-hradec-kra-

love/uhk/celouniverzitni-pracoviste/oddeleni-kvality-a-strategie/akreditace  

• Dnes budou odeslány tzv. malé akreditace, konkrétně se jedná se o Rozšiřující studium 

učitelství fyziky pro 2. stupeň ZŠ, Rozšiřující studium učitelství chemie pro 2. stupeň ZŠ a 

Rozšiřující studium učitelství informatiky pro 2. stupeň ZŠ. Akreditační žádosti se zasílají 

na MŠMT Akreditační komisi pro další vzdělávání pedagogických pracovníků. 

https://www.uhk.cz/cs/univerzita-hradec-kralove/uhk/celouniverzitni-pracoviste/oddeleni-kvality-a-strategie/akreditace
https://www.uhk.cz/cs/univerzita-hradec-kralove/uhk/celouniverzitni-pracoviste/oddeleni-kvality-a-strategie/akreditace


• Pedagogické praxe – preferujeme distanční formu realizace, pokud je škola schopna na-

šeho studenta zapojit do výuky online, do přípravy videí apod., je to pro nás ideální forma. 

Nepředpokládáme, že studenti by v tomto období učili prezenčně. Pokud studenti sami 

přijdou, že chtějí kontaktně učit děti zdravotníků, hasičů a policistů, bude jim toto umož-

něno a následně uznáno jako pedagogická praxe.  

• Praxe na 1. stupni se mohou konat, pokud budou školy od 2. 11. otevřeny, budou praxe 

pokračovat i v prezenční formě.  Situace ohledně otevírání škol se mění ze dne na den. 

• Vedoucí kateder obdrželi email ohledně konání tradiční soutěže pro studenty – ceny na-

kladatelství Academia, která vybere jednu kvalitní diplomovou práci a vydá ji jako 

publikaci.  

• Ještě zajímavější ocenění nabízí Cena Wernera von Siemense. Za nejlepší diplomovou 

práci dostane odměnu student i vedoucí práce. Stejné podmínky jsou stanovené také pro 

práce disertační.  Přítomným promítl i další možná ocenění v rámci tohoto programu. 

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – doc. Hubálovský 

• Proděkanům byl odeslán email s prosbou o doplnění údajů do přiložené tabulky týkající 

se institucionálního plánu, a to do pátku 16. 10. do 10:00 h, je nutno ještě týž den odeslat 

na rektorát.  

• Vzhledem k aktuální situaci ohledně onemocnění COVID-19 bylo nutno aktualizovat Dis-

ciplinární řád pro studenty PřF UHK, Jednací řád Akademického senátu PřF UHK a Jednací 

řád Vědecké rady PřF UHK tak, aby se orgány PřF mohly scházet online formou. Z výše 

uvedeného důvodu byly Akademickému senátu PřF, který bude zasedat dnes odpoledne, 

zaslány předpisy k projednání a schválení. 

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• Minulý týden byla vydána dvě Sdělení kvestora č. 04/2020 – Harmonogram účetní uzá-

věrky roku 2020 a 05/2020 – Stanovení výplatních termínů předkládání dokladů ke 

mzdám v roce 2021, která byla zaslána rektorátem všem referentkám součástí.  Požádala 

o dodržování termínů stanovených v příslušných Sděleních kvestora, aby byly řádně a včas 

zaúčtovány všechny doklady na projekty.  

• Ve výsledovkách by se cca dne 17. 12. měl objevit kontrolní výpočet mzdových nákladů za 

prosinec. Požádala, aby si všichni vyplnili docházku za prosinec nejdéle do 14. 12., aby 

tento kontrolní výpočet byl co nejpřesnější – velmi důležité především kvůli projektům.  

• Všichni zaměstnanci musí vyčerpat veškerou dovolenou, nelze ji do dalšího roku převést, 

právo určit čerpání dovolené má zaměstnavatel. Příští rok se významně mění způsob ná-

roku na dovolenou, nebude počítána na dny, ale na hodiny, převod byť jediného dne by 

mohl v systému Magion přinést nemalé problémy. Požádala vedoucí kateder, aby si 

všichni zaměstnanci již nyní v systému požádali o čerpání své dovolené, která jim zbývá 

do konce roku. Přehled čerpání dovolené mohou vedoucím kateder pro jejich aktuální 

kontrolu čerpání dovolené jednotlivých zaměstnanců k 30. 9. poskytnout z Magionu refe-

rentky kateder.  

• Od příštího roku bude ze zákona umožněn zaměstnavatelům jiný způsob vyplácení pří-

spěvku za stravenky (nedaněný příspěvek ke mzdě).  Pan kvestor se tomuto v delším 

časovém horizontu nebrání, nebude to však již od 1. ledna 2021. Důvodem je mimo jiné 

také skutečnost, že máme stravenky i flexipasy v rámci jedné karty.  K tomu dodal pan 



kvestor, že zrušení stravovacích poukazů by pro nás také znamenal razantní zásah do sys-

tému Magion.  

• Byl spuštěn systém elektronického proškolení BOZP, PO A HO. Systém je nastaven na or-

ganizační strukturu na UHK, tzn. práva na přehled splnění těchto povinností u svých 

podřízených mají vedoucí kateder. Pokud si vedoucí kateder přejí, aby vše ohlídala jejich 

referentka, mohou jí své přístupové údaje sdělit. Dle administrátorky systému p. Zirnsá-

kové si tímto způsobem uchovají i svou možnost občasné kontroly. Cizincům, kteří mají 

dvojjazyčnou smlouvu, systém přiřadí testy v AJ.  Ještě je potřeba doladit u vědeckých 

pracovníků, kteří jsou vedeni jako THP a mají výkon práce pouze v zahraničí, dohodu 

o home office, aby bylo možné jim navázat testy na tuto formu práce. U akademiků, kteří 

pracují z domova dohoda o home office není nutná. V první fázi byl systém spuštěn pouze 

pro pracovníky s úvazky. Problematika přiřazení testů zaměstnancům na DPP a DPČ je 

v tuto chvíli ještě v řešení.  

 

K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Získaný projekt v rámci Fondu vzdělávacích potřeb MŠMT je v řešení (ve spol. s dr. Musíl-

kem a doc.  Hubálovským). 

• V rámci 5. VS programu TAČR Éta bude za PřF podáno 5 návrhů projektů (doc. Kříž, prof. 

Kuča/Ing. Svoboda a 3x CPT), viz informace od doc. Trojovského. 

• Doc. Tomáš Roušar z UPa potvrdil zapojení KCh PřF do plánovaného projektu Národní cen-

tra kompetence (TAČR); OSP PřF poskytne součinnost. 

• Byl vytvořen leták pro propagaci výsledku projektu Smart Vet (TAČR Zéta, řeší dr. 

Kühnová) za účelem testování výsledků a komercializace; řeší se finalizace grafiky ve spo-

lupráci s Mgr. Vávrovou. 

 

K bodu 8) – Různé 

• Dr. Studnička pozval přítomné na zasedání senátu, které se bude konat odpoledne od 

13:00 h online formou.  

• Dr. Lipovský sdělil, že RVŠ bude zasedat zítra, dokumenty posílal doc. Křížovi a dr. Stud-

ničkovi. 

• Bc. Skoupilová sdělila, že současná situace studentům komplikuje činnost nejen při psaní 

bakalářských a diplomových prací, ale i při absolvování praktických a laboratorních cvi-

čení. 

• Pan kvestor sdělil, že aktuálně probíhají některá měření a kontroly ohledně ověření funkč-

nosti obslužných systémů (na AS UHK byla vznesena námitka, že na PřF špatně fungují). 

Výsledkem měření jsou požadavky na případně uplatňování záruk v záruční době, funkč-

nosti systémů atd. Výstupem auditu bude podklad pro zadání veřejné zakázky na 

provozování této budovy externí firmou, bude-li to potřeba. Jde o to, aby nedocházelo 

k výpadkům v laboratořích, nevypadávaly servery, přístroje atd. 

• Stran Modulu 1 bylo zveřejněno hodnocení za rok 2019, byl vznesen dotaz na prof. Krej-

cara, zda se plánuje nějaká analýza. Prof.  Krejcar k tomu sdělil, že analýza je v řešení, 

bude zpracována a následně rozeslána. 

• Ohledně viditelnosti nákladů ve výsledovkách se prof. Musílek dotázal pana kvestora, zda 

byl učiněn nějaký pokrok oproti stavu z jara tohoto roku. Pan kvestor Ing. Klicnar na to 

odpověděl, že pokrok být ani nemůže, neboť musíme dodržovat metodiku účtování. Další 



informace k tomuto sdělila paní tajemnice, která projednávala situaci s paní Matyášovou, 

nalezly jeden způsob, který je přijatelný. 

 

 

 

Úkoly: 

1. Zaslat vyplněné údaje v tabulce – institucionální plán 

Kdo:   proděkani   

Termín:  do 16. 10. 2020 do 10:00 h 

Komu:   doc. Hubálovskému 

 

 
 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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